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Protokół Nr IV/2011 

z sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 28 stycznia 2011 roku 

 

 

1. Otwarcie obrad IV sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

Otwarcia obrad IV sesji Rady Powiatu Żagańskiego dokonał Wiceprzewodniczący Rady 

Andrzej Chodań o godz. 11
00

, stwierdzając na sali obecność 19 radnych.  

Ponadto na sali obecni byli: Zarząd Powiatu Żagańskiego, Skarbnik Powiatu Elżbieta 

Bielecka, Radca Prawny Halina Miszczuk, dyrektorzy jednostek organizacyjnych, naczelnicy 

wydziałów Starostwa Powiatowego oraz prasa lokalna.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań poprosił o zabranie głosu Starostę Marka Ślusar-

skiego. 

Starosta Marek Ślusarski: porządek obrad trochę się zmienił, ponieważ w pierwszej 

kolejności powinna być poddana pod obrady Rady Powiatu uchwała w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2011 – 2019. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: prognoza finansowa musi być podjęta wcześniej niż 

uchwała budżetowa, dlatego proponuje się zmianę kolejności podejmowanych uchwał. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań poddał pod głosowanie porządek posiedzenia po 

wprowadzonych zmianach. 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

3.  Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 21 grudnia 2010 

roku. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań: do zapoznania się z protokołem II sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 21 grudnia 2010 roku wyznaczony był Radny Maciej Boryna 

oraz Radny Krzysztof Blajer, proszę wyznaczonych Radnych do przedstawienia opinii. 

Radny Maciej Boryna: zapoznałem się z protokołem II sesji Rady Powiatu Żagańskiego  

z dnia 21 grudnia 2010 roku i nie wnoszę uwag. 

Radny Krzysztof Blajer: zapoznałem się z protokołem II sesji Rady Powiatu Żagańskiego  

z dnia 21 grudnia 2010 roku i nie wnoszę uwag. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań poddał pod głosowanie protokół z II sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 21 grudnia 2010 roku. 

Protokół z II sesji Rady Powiatu Żagańskiego został przyjęty jednogłośnie. 

4. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 30 grudnia 2010  

roku. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań: do zapoznania się z protokołem III sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 30 grudnia 2010 roku wyznaczeni byli Radna Elżbieta  

Buganik oraz Radny Andrzej Chodań, proszę wyznaczonych Radnych do przedstawienia 

opinii. 

Radna Elżbieta Buganik: zapoznałam się z protokołem III sesji Rady Powiatu Żagańskiego  

z dnia 30 grudnia 2010 roku i nie wnoszę uwag. 

Radny Andrzej Chodań: zapoznałem się z protokołem III sesji Rady Powiatu Żagańskiego  

z dnia 30 grudnia 2010 roku i nie wnoszę uwag. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań poddał pod głosowanie protokół z III sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 30 grudnia 2010 roku. 

Protokół z III sesji Rady Powiatu Żagańskiego został przyjęty jednogłośnie. 
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5. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań poprosił o zabranie głosu Starostę Marka 

Ślusarskiego. 

Starosta Marek Ślusarski: informacje z prac Zarządu Powiatu zostały wszystkim 

przedstawione, jeśli są jakieś pytania, to Zarząd będzie odpowiadać. 

Radni nie zadawali pytań. 

6. Interpelacje radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań poprosił Radnych o składanie interpelacji. 

Radny Marek Kopta: Gazeta Regionalna donosi o bardzo niepokojącej sytuacji i która 

wydaje się jest prawdą. Jest prowadzona inwestycja w Żaganiu, remontu drogi Przyjaciół 

Żołnierza, została ta inwestycja w planie województwa uwzględniona, został wybrany 

wykonawca, rozpoczął roboty, dzisiejsza prasa donosi i to potwierdza Dyrektor Dróg 

Wojewódzkich, że Urząd Marszałkowski, czy Zarząd, zabrał środki na tą inwestycje  

i inwestycja zostanie wstrzymana. Prośba moja jest taka, aby Starosta, czy Zarząd Powiatu 

w porozumieniu z Burmistrzem interweniować w tej sprawie, bo sprawa nie jest błaha a dla 

Żagania bardzo ważna. Jest to odcinek drogi, który wygląda jak droga poligonowa. Należy 

zdecydowanie w tej sprawie interweniować, bo zostaniemy z tą drogą w takim stanie, jakim 

jest nie wiadomo jak długo. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań: do radnego Marka Kopty, jak Pan oczekuje 

odpowiedzi na interpelacje, czy w formie odpowiedzi na interpelacje, czy w formie 

pisemnej, czy wyjaśnień na bieżąco? 

Radny Marek Kopta: ja nie oczekuję odpowiedzi tylko proszę o zdecydowaną interwencję 

w Urzędzie Marszałkowskim. 

Starosta Marek Ślusarski: jesteśmy po rozmowie z Panem Burmistrzem, bo interes jest 

wspólny. Środki na tą inwestycje zostały bardzo mocno obcięte, ale jest to kwestia nie tylko 

tej drogi tj. Przyjaciół Żołnierza, także kwestia ronda w Żaganiu. Są to dwie bardzo ważne 

sprawy i wspólnie będziemy bardzo mocno interweniować w tej sprawie. 

         7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

             1)  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2011 

– 2019, 

         Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań odczytał projekt uchwały, po autopoprawce,  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2011 

– 2019 i poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie uzasadnienia. 

         Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: uchwała w sprawie Wieloletniej prognozy finansowej, 

uległa zmianie tylko w zakresie wprowadzonej nowej inwestycji tj. uzbrojenie terenu pod 

halę sportową i ta inwestycja weszła do wieloletniej prognozy finansowej. Natomiast 

wszystkie inne przedsięwzięcia uległy tylko zmianie takiej, że projekt z unii europejskiej 

uległ zwiększeniu bądź zmniejszeniu. Ilość przedsięwzięć zaplanowanych w projekcie 

uchwały nie uległo zmianie. Dlatego ta uchwała pozostaje w takim brzmieniu, załącznik  

o przedsięwzięciach ulega zmianie o wprowadzenie nowego przedsięwzięcia oraz o zmianę 

tych przedsięwzięć, które uległy zmianie autopoprawką w ramach projektu unii 

europejskiej. 

         Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań otworzył dyskusję. 

         Radny Paweł Lichtański: jak kształtuje się prognoza długu? 

         Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: na dzień dzisiejszy prognoza długu nie ulega zmianie, 

ponieważ nie ma na dzień dzisiejszy odpowiedzi z departamentu długu. W wieloletniej 

prognozie uległby zmianie rok 2010, czyli ten, który minął. Rok 2011 nie ulegnie zmianie, 

ponieważ są zaplanowane spłaty tych kredytów, poręczanych kiedyś a przejętych, jako 

zobowiązania po SP ZOZ. 
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         Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań poprosił o opinię Z-cę Przewodniczącego 

Komisji Budżetu i Finansów Powiatu. 

         Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Blajer: wszelkie 

sprawy dotyczące finansów omawialiśmy na komisji, która odbyła się 20 stycznia 2011 

roku, także myślę, że wszystko zostało omówione i wszystko jest poprawnie, ponieważ 

zgłoszone poprawki zostały naniesione i przedstawiła Skarbnik Powiatu. 

         Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań odczytał projekt uchwały i poddał pod 

głosowanie. 

         Uchwała została przyjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 

       2)  uchwalenia budżetu Powiatu Żagańskiego na 2011 rok, 

   Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Żagańskiego na 2011 rok i poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie 

uzasadnienia. 

   Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: uchwała była omawiana na komisjach, również wtedy 

była do autopoprawki wprowadzona jeszcze jedna zmiana, a więc pozostawienie dokumen-

tacji na ul. Żółkiewskiego w Żaganiu. Po tej autopoprawce, naniesionej jeszcze w trakcie 

komisji przez Radnych, budżet powiatu uległ zmianie. Po wszystkich autopoprawkach pro-

jekt budżetu na rok 2011 przedstawia się następująco: 

   - po stronie dochodów wynosi 88.063.648 zł, 

   - po stronie wydatków wynosi 87.813.174 zł, 

   - po stronie rozchodów wynosi 3.124.272 zł. 

   W budżecie na rok 2011 zaplanowane są wydatki majątkowe na kwotę 18.973.367 zł. Na 

wydatki majątkowe składają się następujące zadania: 

   - 1.830.000,00 zł – przebudowa mostu drogowego na rzece Szprotawa w ciągu drogi 1056 F  

w m. Ciecieszów, 

   - 455.000,00 zł – wykonanie, nadzór „Budowa ciągu pieszo – rowerowego w ciągu drogi 

powiatowej 1062F ul. Kraszewskiego w Szprotawie wraz z przebudową skrzyżowania, 

   - 4.881.307,00 zł – przebudowa drogi powiatowej nr 1053F od km 21 + 050 do km 24 + 303 

(Chotków – Jelenin), 

   - 3.379.422,00 zł – przebudowa ulic: Bolesławieckiej i Chrobrego w Żaganiu, 

   -        9.000,00 zł – wykonanie dokumentacji projektowej na przebudowę ul. Żółkiewskiego 

w Żaganiu, 

   - 51.240,00 zł – przebudowa ul. Ciszowskiej i 3 Maja, zlokalizowanych w ciągu dróg po-

wiatowych 1062F i 1063F, 

   - 2.400.000,00 zł – projekt współfinansowany ze środków UE – „Termomodernizacja 

budynku Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Żaganiu, 

   - 472.000,00 zł – Rewitalizacja Starego Miasta – Zespół Szkół Tekstylno – Handlowych w 

Żaganiu, 

   - 650.000,00 zł – budowa boiska wielofunkcyjnego przy Zespole Szkół Tekstylno - Han-

dlowych w Żaganiu, 

   - 216.702,00 zł – uzbrojenie terenu pod halę sportową przy ZST – H w Żaganiu, 

   - 800.000,00 zł – wymiana okien(od strony ul. Wałowej) w budynku ZST-H w Żaganiu, 

   - 2.103.396,00 zł – projekt przy współudziale środków z UE „Termomodernizacja budynku 

ZSTiL w Żaganiu”, 

   - 500,00 zł – wydatki majątkowe Starostwa. 

  Wydatki na zakupy inwestycyjne, są planowane dwa takie wydatki tj.: 

  -       16.000,00 zł - zakup sprzętu komputerowego dla Starostwa Powiatowego, 

  - 1.461.600,00 zł – projekt „Ratownicy ponad Granicami” – projekt współfinansowany ze 

środków z UE. 

 



 4 

  Wydatkami majątkowymi są również udzielone dotacje: 

   - 20.000,00 zł – dotacja dla Gminy Iłowa – Kompleksowy program bezpieczeństwa na 

drogach gminnych poprzez przebudowę nawierzchni i montaż urządzeń poprawiających 

bezpieczeństwo, 

   - 20.000,00 zł – dotacja dla Gminy Niegosławiece – zintegrowany system przebudowy dróg 

gminnych, uwzględniający poprawę bezpieczeństwa z siecią dróg powiatowych, woje-

wódzkich i krajowych w Gminie Niegosławice, 

   - 42.000,00 zł – dotacja dla Urzędu Marszałkowskiego – wkład własny w projekt „Lubuski 

e – Urząd”. 

   Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań otworzył dyskusję. 

   Starosta Marek Ślusarski: ten temat był dyskutowany na posiedzeniu komisji, są to sprawy 

oczywiste, nie ma żadnych zawiłości żebyśmy mieli jakieś problemy z tego tytułu i myślę, 

że możemy śmiało głosować nad tym budżetem. 

   Radny Tadeusz Kosmatka: dyskusja odbyła się na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, 

na przyszłość to proszę, aby dyskusja odbywała się nie na wspólnych komisjach tylko na 

komisjach oddzielnych, bo jest możliwość nieskrępowanej dyskusji, bo jeżeli ja zabierałem 

głos a państwo gremialnie później mnie próbowali, że tak powiem trochę ustawić. Wolę 

żeby dyskusje odbywały się na komisjach zwoływanych w normalnym toku, osobno każda 

komisja, i apeluję, żeby tak się to odbywało w przyszłości. Natomiast teraz chciałem się 

zapytać, co tutaj z naszym szpitalem, ten, który jest, bo nie widzę tutaj kwoty, słyszałem, że 

miała ona być wpisana, chodzi o kwotę na dokumentację szpitala pulmonologicznego. Pro-

szę Pana Starostę o odpowiedź, czy mamy jakąś kwotę wpisaną na tą dokumentację, czy nie 

ma, bo w ochronie zdrowia tej kwoty nie widzę. 

   Starosta Marek Ślusarski: takie rozmowy z Panią Skarbnik i Zarządem były prowadzone  

i jesteśmy w trakcie opiniowania, w jakiej kwestii możemy pomóc, zaradzić. Ten temat bę-

dzie na następnym posiedzeniu Zarządu omawiany, łącznie z dyrekcją szpitala. Odnośnie 

wspólnego posiedzenia wszystkich komisji, uważam, że takie wspólne posiedzenie ma te 

dobre strony, że możemy wspólnie wypracować konsensus w sprawie i nie widziałem, żeby 

opnie Radnych były jakieś nie przyzwoite w stosunku, co do Pana i myślę, że praca wszyst-

kich komisji, wypowiedzi członków komisji można było wysłuchać i myślę, że praca tych 

komisji przebiegała poprawnie. 

   Radny Krzysztof Blajer: chciałem się wypowiedzieć w kwestii omawiania budżetu, propo-

zycja połączenia komisji była moja, uważałem, że tak będzie najlepiej. Jako Radni należy-

my do kilku klubów i byłoby bez sensu spotykać się osobno w różnych komisjach, omawiać 

ten sam temat, dlatego lepiej było zdecydowanie, gdybyśmy wspólnie omawiali. Natomiast, 

jak tu Starosta podkreślił, co do pracy komisji, każdy ma prawo do własnego zdania i tutaj 

nie było jakiejś nagonki na Pana Tadeusza Kosmatkę, miał Pan prawo swobodnej wypo-

wiedzi i tak samo każdy radny ma prawo wypowiedzieć się na komisji, każdy ma prawo być 

wysłuchanym. 

   Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań: proszę wszystkich Radnych, skupmy się na 

temacie merytorycznym, jeżeli zabieramy głos to zabierajmy głos w sprawie budżetu, bo to 

jest tematem głównym dzisiejszej sesji. 

   Radny Tadeusz Kosmatka: zgłaszałem swoją również uwagę, i to powtórzę publicznie, bo 

sesja jest Panie Przewodniczący po to, żeby w sposób nie skrępowany Radny mógł wyrazić 

swoją opinię na każdy temat. Czy będziemy mieli wspólną komisję, czy pojedynczą, moim 

zdaniem apel będzie mój ciągły o komisje osobno, dlatego, że jest w sposób nie skrępowany 

i mówię tu o budżecie teraz, bo to dotyczy budżetu. Budżet jest sprawą ważną, nawet bar-

dzo ważną dla społeczności powiatowej, dlatego czasu tutaj nie będziemy szczędzić. Jeżeli 

chodzi o budżet, nie mam uwag do budżetu jako takiego wykonanego, proponowany przez 

jeszcze stary układ, natomiast odnośnie poprawek, wyraziłem swoją opinię odnośnie tego, 
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co żeście wprowadzili w poprawkach, głównie zwiększenia dokonane po stronie wydatków 

na wynagrodzenia. Nie będę tutaj tego wątku pociągał szerzej, dlatego, że wyraziłem swój 

pogląd na komisjach, ale powiem, że mi się to nie podoba. W sytuacji kraju dzisiaj, jaka 

jest, to tylko robienia autopoprawek, bo robienie autopoprawek głównie w celach wynagro-

dzenia osobowych i to zwiększeń na wynagrodzenia. Dlatego powiedziałem to na komisjach 

i mówię to teraz i to mi się nie podoba i tylko z tego tytułu nie będę głosował za przyjęciem 

tego budżetu.  

   Wicestarosta Jacek Grzelak: kontynuując merytoryczną sprawę budżetu, w sprawie budyn-

ku szpitala na ul. Szprotawskiej, nie zostało jeszcze wyjaśnione trzy kwestie tj. pierwsza 

rzecz, na etapie opracowania autopoprawek do istniejącego zaproponowanego budżetu, ana-

lizowaliśmy koncepcję, która nie mniej jednak ta koncepcja dotyczyła przebudowy całego 

budynku, jak już wiemy nie będzie Starostwa stać na przebudowę całego budynku, koncep-

cja nie przewiduje przebudowy w etapach. Trzeba by było przeznaczyć środki finansowe na  

   projekt budowlano – techniczny, który mówi o etapie pierwszym i następnym. Etap pierw-

szy byłby bardzo kosztowny, dlatego, że musiałby obejmować głównie rzeczy infrastruktu-

ralne, piony dotyczącego całego budynku i konkretnych potem pomieszczeń, czy pięter. 

Dlatego został ten problem na chwilę zawieszony, druga przyczyna była taka, że nie było 

wiadomo jeszcze, jak będzie wyglądało finansowanie ze środków funduszy europejskich, 

mam na myśli LRPO na lata 2007 – 2013. W między czasie odbyło się spotkanie w Zielonej 

Górze z Dyrektorem Sługockim i Komisja Europejska nie wyznaczyła jeszcze priorytetów, 

jakie będą finansowane, w między czasie wyszła już informacja, że lubuskie zajęło drugie 

miejsce w rankingu województw i otrzymało kwotę 51miliona euro. Jednak jeszcze nie 

wiadomo, jakie środki na służbę zdrowia będą przeznaczone. Mamy sygnały, że głównie na 

wyposażenie, co nam się to trochę nie bardzo zgadza z prawami remontowymi. Dlatego też 

trzeba było ostrożnie podchodzić do tego tematu i w tym momencie uważamy, że remont 

tego budynku, przeznaczenie środków na dokumentację, może być na chwilę zawieszony do 

momentu, kiedy będziemy wiedzieli coś więcej. Jest to sprawa techniczna, uchwałą  

w sprawie zmiany budżetu można to w każdej chwili przesunąć. 

   Radny Krzysztof Jarosz: ja bym sobie pozwolił na polemikę z tym zdaniem, które wygłosił 

Wicestarosta, dlatego, że jeżeli w tej chwili nie będziemy mieli dokumentacji, nie podej-

miemy kroków, żeby ją przygotować, nie będziemy mieć studium wykonalności, to w zasa-

dzie, tak przynamniej z rozeznania, które na ten moment można zrobić, to już więcej du-

żych środków do dyspozycji na tego typu zadania nie będzie. Plan poprzedniego Zarządu 

był taki, że, wykonać koncepcję, później jak najszybciej dokumentację techniczną, zgoda, 

jeśli chodzi o dokumentację techniczną dla szpitala, to wymaga parę miesięcy i być może 

nie udałoby się tego zrobić. Natomiast robiliśmy rozeznanie, co do tego, czy sama koncep-

cja wystarczy do tego, aby przygotować studium wykonalności na wypadek, gdyby konkurs 

jednak został ogłoszony. Zarząd Województwa poprzedniej kadencji takie priorytety wy-

znaczył i może samodzielnie nie decyduje w tej materii, bo musi to uzgodnić z Komisją 

Europejską, to jednak, jeżeli będzie bronił tego stanowiska to gro środków z krajowej re-

zerwy wykonania, o które Pan Wicestarosta mówił, trafi na oświatę i na służbę zdrowia. 

Dlatego trzeba zaryzykować, bo jeżeli będziemy czekać do momentu konkursu i wtedy zde-

cydujemy o tym czy robimy dokumentację, czy nie, to niestety będzie już za późno. Wiele 

rzeczy w poprzedniej kadencji udało się wygrać dzięki temu, że przewidując pojawienie się 

środków, nowe konkursy, zlecaliśmy wykonanie dokumentacji, studium wykonalności  

i w momencie, kiedy był konkurs ogłaszany, natychmiast mogliśmy położyć na stół i ubie-

gać się ośrodki. Terminarz jest też taki, że jeżeli zostanie ogłoszony konkurs, to najczęściej 

przedkłada się informację o tym, że mamy studium, dokumentację, a weryfikacja tego na-

stępuje z reguły trochę później. Jeżeli takie dokumenty mielibyśmy i na podstawie koncep-

cji można przygotować studium, to warto było o to zabiegać, dlatego, że EWT Polska Sak-
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sonia, mieliśmy do dyspozycji około 2.000.000 zł, jeszcze, które w konkursie do 30 stycznia 

2011 roku można było składać. Liczyliśmy na to, że to jest drugie źródło finansowania tego 

szpitala oprócz LRPO. Jeżeli w tej chwili największe potrzeby ma pulmonologia, to praw-

dopodobnie te 2.000.000 zł wystarczyłoby na przygotowanie jednego oddziału, z pewnością 

tak to trzeba będzie realizować, czyli etapami. Ale jeżeli będziemy realizować w taki spo-

sób, że nie zaryzykujemy, to pewnie zostaniem ograni i nie dostaniemy środków już nigdy, 

bo LRPO z krajowej rezerwy wykonania zostanie rozdysponowane, szczególnie, że te 51 

mil. euro, to też nie jest wiele, bo były przymiarki, że nawet 100 mil województwo otrzyma 

a w tym momencie ucieka nam termin 30 stycznia br. na złożenie wniosku o środki w ra-

mach EWT Polska Saksonia. Dlatego myślę, że ostrożność przy budżecie jest ważna, ale 

czasami trzeba zaryzykować, i tutaj bym apelował żeby nie odkładać tego tematu na przy-

szłoś, bo może się okazać, że przyszłości dla tego szpitala czy dla tego budynku już nie bę-

dzie. 

   Radny Krzysztof Blajer: co do kwestii finansowania oddziału pulmonologicznego, myślę, że 

należy to spokojnie rozważyć w późniejszym trochę czasie. W przypadku przyznania środ-

ków z Unii Europejskiej dla LRPO, to mamy na to czas kilka miesięcy a konkursy najpraw-

dopodobniej ukażą się pod koniec roku, dlatego te kwestie trzeba dokładnie i spokojnie 

przemyśleć. Przyspieszenie tutaj za bardzo też nic nie pomoże a w obecnej sytuacji wyrzu-

canie pieniędzy na projekt, który do końca nie jest pewnym, kiedy zostanie rozpoczęty, 

trzeba spokojnie przemyśleć. 

   Radny Marek Kopta: mam drobną uwagę, weszliśmy już w sferę budżetu, dyskusję nad 

budżetem. Proponuję, abyśmy tą procedurę zachowali tzn. przeczytajmy opinię RIO, prze-

czytajmy opinię komisji i dopiero dyskutujmy dalej nad budżetem. 

   Wicestarosta Jacek Grzelak: odpowiadając Radnemu Krzysztofowi Jarosz, wspominałem  

o trzech sprawach a powiedziałem tylko o dwóch. Ponieważ jest jeszcze taka kwestia, 

pierwsza komisja Urzędu Marszałkowskiego odbyła się w połączonym szpitalu, nie znamy 

jej rezultatu, bo nikt nie zapraszał przedstawicieli Starostwa. Wiemy już, że w miesiącu 

lutym będzie kolejna wizyta i też nie wiemy, co będzie z ewentualnym przejęciem szpitala 

przez Urząd Marszałkowski, i to jest kolejny znak zapytania i ostatnim znakiem zapytania 

jest kwestia podejmowania tematu dokumentacji szpitala jest to, co Pani Skarbnik wielo-

krotnie podkreśla a mianowicie jeszcze nie wiemy, jakie będą wolne środki, jaki deficyt, jak 

odpowie ministerstwo finansów departament długu, co do zobowiązań przejętych po SP 

ZOZ. Następne posiedzenie Zarządu będzie w obszernym zakresie poświęcone dokumenta-

cji szpitala. 

   Radny Krzysztof Jarosz: nie chciałbym dyskutować, bo Zarząd ma na pewno swoje racje  

i jakieś rozeznanie, natomiast warto zwrócić uwagę na jedną rzecz, trudno się zgodzić  

z tym, co powiedział Wicestarosta podawając, jako trzeci punkt. Nie można długo czekać na 

rozmowy między Urzędem Marszałkowskim a Szpitalem 105, bo nie wiele mamy form, w 

których można byłoby zarządzać tymi szpitalami wspólnie. Najprawdopodobniej powinna 

powstać spółka, jeżeli Zarząd poprzedniej kadencji określił warunki brzegowe dla łączenia 

się ze Szpitalem 105, to jednym z tych warunków było to, że w utworzonej spółce będziemy 

mieć odpowiednią reprezentację, co do głosów. Jeżeli określimy, że do tej spółki będą wno-

szone udziały np. aportem, co może nie jest koniecznie dobrym rozwiązaniem, bo w tej 

chwili trzeba zapłacić Vat, więc może to być dość kosztowne, ale takie rozwiązanie jest 

możliwe. Jeżeli będzie wprowadzony majątek do tej spółki aportem, to ten majątek będzie 

decydował o tym, jaka jest nasza siła głosu w tym szpitalu i jeżeli będziemy mieli majątek 

odpowiedniej wartości, czyli ten budynek na ul. Szprotawskiej zostanie doinwestowany, to 

będzie oznaczać, że siła Żagania w tym wspólnym szpitalu będzie większa. Więc warto 

inwestować w ten budynek nie zależnie od tego, czy trwają rozmowy z Urzędem Marszał-
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kowskim i kto ostatecznie będzie tym szpitalem zarządzał, bo tylko w taki sposób będziemy 

odpowiednio reprezentowani i będziemy mogli zadbać o interesy Żagania. 

   Radny Henryk Janowicz: Zarząd przyjął stanowisko, że wyczekamy jakiś okres, bo musimy 

się rozmówić z dyrekcją Szpitala 105, jest przygotowana koncepcja, ta koncepcja dosyć 

ciekawie zwraca uwagę na rozbudowę pulmonologii, padły też słowa odnośnie wybudowa-

nia, wyposażenia chemioterapii i jest to też dobrze oceniane, jeżeli chodzi o NFZ. My mu-

simy spotkać się z dyrekcją Szpitala 105, omówić pewne kwestie, jest przygotowany plan, 

na czym będziemy bazować odnośnie wykonania jakichkolwiek projektów, jeżeli będzie 

nas na to stać. Wrócimy do tematu, bo temat nie został zamknięty, Zarząd bardzo długo na 

ten temat dyskutował, ale postawiliśmy sobie jedno pytanie, spotkać się z dyrekcją szpitala 

omówić jeszcze raz pewne kwestie, zastanowić się, co będzie bardziej realne i jaki ruch 

wykona NFZ i Urząd Marszałkowski, bo wszystkim nam jest wiadomo, że na dzień dzisiej-

szy jakieś rozmowy są prowadzone. Przykro nam, że podczas wizytacji nie było nas przy 

tym, może uzgodnimy to w najbliższym czasie na wspólnym spotkaniu i ten temat będzie 

nam bardziej jasny i osobiście go przedstawimy. 

   Starosta Marek Ślusarski: w odniesieniu do wypowiedzi Radnego Krzysztofa Jarosza, 

chciałbym z całą determinacją powiedzieć, że Zarząd pracuje nad tym i czekamy na opinię 

RIO, bo to jest bardzo ważna rzecz i będziemy wówczas wiedzieć, jakie mamy wolne środ-

ki, bo przy tak dużej inwestycji okaże się, że po wciągnięciu tego długu nie mamy wolnych 

środków i wtedy możemy sobie pomarzyć o szpitalu, bo nie będziemy mieli wkładu wła-

snego i to będzie nas mocno blokowało. Mocno pracujemy nad tym, żeby doprowadzić do 

tego żeby dokumentację zrobić, bo zdajemy sobie sprawę, że jest to ważne dla nas a przede 

wszystkim dla szpitala. Będziemy robić wszystko, uruchomimy wszystkie możliwości żeby 

jednak iść w stronę inwestowania, dofinansowania tego szpitala. 

   Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań porosił Starostę lub Skarbnika Powiatu  

o przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o przedłożo-

nym przez Zarząd Powiatu projektu uchwały budżetowej Powiatu Żagańskiego na rok 2011. 

   Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: uchwała Nr 623/2010 Składu Orzekającego Regional-

nej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 15 grudnia 2010 w sprawie opinii  

o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Żagańskiego projekcie uchwały budżetowej Powiatu 

Żagańskiego na rok 2011 oraz opinii o możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w 

projekcie uchwały budżetowej. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zie-

lonej Górze w osobach: 

   1. Grażyna Radomska – Przewodnicząca, 

   2. Halina Lasota – Członek, 

   3. Joanna Chruściel – Członek, 

   - opiniuje pozytywnie z uwagami przedłożony przez Zarząd Powiatu Żagańskiego projekt 

uchwały budżetowej Powiatu Żagańskiego na 2011 rok, 

   - opiniuje pozytywnie możliwość sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały 

budżetowej Powiatu Żagańskiego na 2011 rok. 

   Uzasadnienie: 

   Zarząd Powiatu Żagańskiego, zgodnie z dyspozycją art. 238 ust.1 pkt 2 oraz ust. 2 ustawy  

z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (Dz.U. Nr 157, poz. 1240 z późn. 

zm.), przedstawił Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Zielonej Górze projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu na 2011 rok wraz z uzasadnieniem i materiałami in-

formacyjnymi. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze zba-

dał przedłożone dokumenty pod względem merytorycznym oraz formalnym i ustalił, co 

następuje: 

   Projekt uchwały budżetowej Powiatu Żagańskiego na 2011 rok, został przedłożony tutejszej 

Izbie w dniu 16 listopada 2010 roku. 
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   W ocenie Składu Orzekającego budżet Powiatu po stronie dochodów wskazuje źródła 

dochodów zgodnie z przepisami ustawy z dnia 13 listopada 2003 r. o dochodach jednostek 

samorządu terytorialnego. W projekcie budżetu Powiatu dochody zostały ustalone w wyso-

kości 87.680.882,00 zł, z podziałem na: 

   - dochody bieżące w kwocie 71.565.916,00 zł, 

   - dochody majątkowe w wysokości 16.114.966,00 zł. 

   W projekcie budżetu zaplanowano wydatki na realizację zadań, zgodnie z art. 216 ust.2 

ustawy o finansach publicznych w łącznej kwocie 87.006.610,00 zł, z wyodrębnieniem: 

   - wydatków bieżących w wysokości 68.515.945,00 zł, 

   - wydatków majątkowych w kwocie 18.490.665,00 zł. 

   Prognozowane dochody i wydatki budżetu Powiatu przedstawione zostały zgodnie z art. 

212 ust. 1 pkt 1 i 2 oraz art. 236 i art. 237 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach pu-

blicznych (Dz.U. Nr 157, poz. 1240 z późn. zm.) i sklasyfikowane według działów rozdzia-

łów i paragrafów klasyfikacji budżetowej, co odpowiada zapisom zawartym uchwale Rady 

Powiatu Żagańskiego Nr XXXIII/3/2010 z dnia 24 czerwca 2010 r. w sprawie trybu prac 

nad projektem uchwały budżetowej Powiatu Żagańskiego. Dokonana przez Skład Orzekają-

cy ocena prawidłowości sporządzenia projektu uchwały budżetowej na 2011 rok, wskazu-

jąc, że w projekcie uchwały budżetowej zachowana została równowaga dochodów i wydat-

ków bieżących w rozumieniu art. 242 ustawy o finansach publicznych, tj. planowane w bu-

dżecie na rok 2011 wydatki bieżące nie są wyższe niż planowane dochody bieżące powięk-

szone o nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych i wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 

2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych. Nie ma, zatem przeszkód dla uchwalenia uchwały 

budżetowej w oparciu o przedstawione w projekcie planowane kwoty dochodów i wydat-

ków bieżących. Planowany budżet Powiatu Żagańskiego na rok 2011, będzie budżetem 

nadwyżkowym, zakładającym nadwyżkę w wysokości 674.272,00 zł, która zostanie prze-

znaczona na spłaty zaciągniętych kredytów i pożyczek. Przychody budżetu określono  

w wysokości 2.450.000,00 zł, natomiast rozchody w kwocie 3.124.272,00 zł. W projekcie 

budżetu ustalono limit zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek na pokrycie występującego 

w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu, nie ustalono natomiast, zgodnie z art. 212 ust. 

1 pkt 6 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych, limitu na spłatę wcze-

śniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji papierowych wartościowych oraz zaciągnię-

tych pożyczek i kredytów. W projekcie budżetu zaplanowano rezerwy – ogólną i celową na 

wydatki bieżące i remonty w jednostkach oświaty. Zaplanowano również rezerwę celową na 

realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego, którą należy zaplanować 

zgodnie z art. 26 ust. 4 ustawy z dnia 26 kwietnia 2007 r. o zarządzaniu kryzysowym.  

W wydatkach budżetu zaplanowano kwoty dotacji dla jednostek sektora finansów publicz-

nych i jednostek spoza sektora finansów publicznych. Zestawienie planowanych kwot dota-

cji, zgodnie z art. 214 pkt 1 ustawy o finansach publicznych stanowi załącznik do projektu 

uchwały budżetowej. W projekcie uchwały budżetowej określono upoważnienia dla organu 

wykonawczego. Jednocześnie Skład Orzekający wskazuje, że w § 2 ust. 2 pkt 5 wskazano 

wydatki na obsługę długu w kwocie 1.978.192 zł zaplanowane w dz. 757 obsługa długu 

publicznego, rozdziale 75702 obsługa papierów wartościowych kredytów i pożyczek jedno-

stek samorządu terytorialnego w § 8110 – odsetki od samorządowych papierów wartościo-

wych lub zaciągniętych przez jednostkę samorządu terytorialnego kredytów i pożyczek. Nie 

doliczono natomiast w tej pozycji wydatków zaplanowanych w tym samym dziale i rozdzia-

le w § 4160 – pokrycie ujemnego wyniku finansowego i przejętych zobowiązań po likwi-

dowanych i przekształcanych jednostkach zaliczanych do sektora finansów publicznych  

w kwocie 10.789.558,00 zł związanych z przejętymi zobowiązaniami zlikwidowanego SP 

ZOZ. Jednocześnie wydatki ujęte w § 4160 zaliczono do grupy: wydatki związane z realiza-

cją zadań statutowych jednostek budżetowych. W dochodach budżetu na rok 2011 zaplano-
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wano dotację celową z budżetu państwa w wysokości 10.789.558,00 zł, którą Powiat zamie-

rza uzyskać w ramach programu „Wsparcia jednostek samorządu terytorialnego w działa-

niach stabilizujących system ochrony zdrowia”. Przy założeniu, że Powiat zostanie objęty 

programem restrukturyzacji i dokona spłaty zobowiązań wynikających z przejęcia kredytu 

SP ZOZ, zadłużenie na koniec roku 2011 będzie poniżej ustawowo wskazanego. Natomiast 

w sytuacji, kiedy Powiat nie otrzyma przedmiotowej dotacji i spłata zobowiązania następo-

wać będzie zgodnie z zawartą z bankiem umową przejęcia długu, to na koniec roku 2011 

wystąpi realne zagrożenie przekroczenia limitu zadłużenia. 

   Uchwała Nr 623/2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze z dnia 15 grudnia 2010 w sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Ża-

gańskiego projekcie uchwały budżetowej Powiatu Żagańskiego na rok 2011 oraz opinii  

o możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej, stanowi 

załącznik do protokołu. 

  Wiceprzewodniczący Andrzej Chodań: w ramach powyższej uchwały proszę o opinię Komi-

sji Stałych Rady Powiatu Żagańskiego a przede wszystkim Komisji Budżetu i Finansów. 

   Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: budżet został zapla-

nowany przez poprzedni Zarząd, bieżąca rada nie miała takich większych możliwości 

wpływu na jego kształt. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt bu-

dżetu na 2011 rok, łącznie z poprawkami. W kwestii dotyczącej przejęcia zadłużenia po 

zlikwidowanym SP ZOZ, tutaj decyzja będzie zależała od ministerstwa, od rządu, ale z te-

go, co wiemy rząd zapewnił, że wystarczą środki w budżecie na spłatę zadłużeń przejętych 

przez jednostki samorządu terytorialnego. Ponadto z tego, co obserwuję do planu B nie było 

masowego przejmowania, przekształcania szpitali, także wydaje nam się, że powiat powi-

nien wyjść obronną ręką, budżet nie będzie zagrożony i finanse powiatu nie będą zagrożo-

ne. 

   Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer: opinia komisji jest również pozytyw-

na, co do projektu budżetu na 2011 rok. 

 Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja opiniuje budżet 

wraz z poprawkami, pozytywnie. 

   Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja 

opiniuje budżet na 2011 rok, pozytywnie. 

   Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja zaopiniowała projekt budżetu na 2011 rok, pozytywnie. 

   Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: 

komisja zaopiniowała projekt budżetu na 2011 rok, pozytywnie. 

   Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Jan Kosiński: komisja zaopinio-

wała projekt budżetu na 2011 rok, pozytywnie. 

   Wiceprzewodniczący Andrzej Chodań: wszystkie opinie zostały przedstawione, myślę, że 

dyskusję zakończono, dlatego możemy przejść do głosowania. 

   Radny Tadeusz Kosmatka: nie podoba mi się troszkę postępowanie tutaj, tok, w jakim 

dzisiaj postępujemy nad budżetem, dlatego, że byliśmy w trakcie dyskusji. Głosem Radnego 

Marka Kopty wróciliśmy do opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej nie zamykając dysku-

sji. Wierzę, że po odczytaniu opinii wracamy do dyskusji i takie jest moje odczucie, jeśli się 

mylę, to proszę mi to przedstawić. 

   Wiceprzewodniczący Andrzej Chodań: jeżeli jest taka wola Rady, to ja nie mam zamiaru 

dyskusji zamykać. W związku z tym, jeżeli trzymamy się dalej tego projektu uchwały, ogła-

szam 10 min przerwy.  

   Wiceprzewodniczący Andrzej Chodań: po przerwie, po opiniach komisji, wracam do punktu 

dyskusja. 
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   Radny Zbigniew Teler: ja w sprawie opracowania dokumentacji. Nie wiem, czy Zarząd wie, 

że jest koncepcja, aby w województwie lubuskim były dwa ośrodki pulmonologiczne. Jeden 

w Torzymiu, który miał być praktycznie zlikwidowany, ale ta opcja upadła, dlatego, że na 

stronie północnej województwa lubuskiego nie byłoby ośrodka pulmonologicznego. Z stąd 

też przejął go Urząd Marszałkowski i w koncepcji jest drugi ośrodek pulmonologiczny na 

południu województwa lubuskiego a konkretnie w Żaganiu. Dlatego też warto by było, aby 

tą dokumentację wykonać. Obawiacie się, że Starostwa nie stać, ale oczywiście, ale nikt nie 

zakładał, że Starostwo będzie dokonywało modernizacji, remontu czy przebudowy tego 

budynku. To ma pochodzić część ze środków unijnych a część ze środków, jeżeli będzie  

w dalszym ciągu samodzielnym szpitalem, Szpital 105, ze środków 105 Szpitala Wojsko-

wego. Starostwo może, jeżeli będzie mogło, pomóc w doposażeniu, a planowany jest rów-

nież oddział chemioterapii i pododdział onkologiczny i miałby powstać we ścisłej współ-

pracy z Instytutem Onkologii Dziecięcej i Dorosłych we Wrocławiu, przy współpracy Pani 

prof. Chybińskiej i doktora Pudełko. Dlatego uważam, że jest warto, o co zabiegać, a przede 

wszystkim ma pomóc mieszkańcom. Wicestarosta Jacek Grzelak mówił, że w 2012 roku 

będzie ogłaszany konkurs, tylko chciałem powiedzieć, że wykonanie tej dokumentacji to nie 

jest na zwykły obiekt, tu są specjalne wymagania i wg koncepcji ma być opracowana do-

kumentacja. Wykonanie takiej dokumentacji, podejrzewam, że potrwa około roku. Jak już 

mówiono, że środki, jakie pozostały będą przeznaczone na oświatę i służbę zdrowia  

a oprócz tego otrzymaliśmy dodatkowe środki za najlepsze wykorzystanie środków unij-

nych, z czego też będzie można dodatkowo skorzystać. Dlatego uważam, że warto by było, 

aby tą dokumentację zrobić, bo jak ogłoszą konkurs to może być za późno, i wtedy, co na to 

społeczeństwo Żagania, co na to społeczeństwo Powiatu. A ponadto wiadomo jest, że od-

dział pulmonologiczny jest warunkowo dopuszczony do funkcjonowania. Dlatego gorąco 

namawiam Zarząd, żeby nie było za późno, a środki nam bezpowrotnie przepadną. 

   Starosta Marek Ślusarski: nikt nie neguje, że szpital jest priorytetową sprawą dla powiatu, 

ale musimy patrzeć także na nasz budżet. I te parę tygodni, które przeczekamy, zobaczymy, 

jakimi środkami dysponujemy, co nie spowolni sprawy, bo decyzje o dofinansowaniach 

mają być dopiero w roku 2012. W tej sprawie cały Zarząd bardzo się zaangażował, jest tu 

wiele aspektów a bardzo poważnym aspektem jest to, żeby zrobić ten projekt, żeby my jako 

szpital bylibyśmy konkurencyjni, bo jeżeli będziemy konkurencyjni, będziemy świadczyć 

poważne usługi medyczne to będziemy mieli kontrakty. Nie możemy tego robić tak po 

omacku, tylko musimy wybrać najciekawszy wariant, który doprowadzi do tego, że ten 

szpital będzie rentowny. W sprawie dofinansowania w ramach EWT Polska Saksonia, pro-

szę o udzielenie głosu Panie Iwonie Hryniewieckiej. 

   Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań: wcześniej o głos prosił Radny Marek Kopta. 

   Radny Marek Kopta: problem szpitala żagańskiego jest bardzo poważny i wszyscy o tym 

wiemy i nikt nie kwestionuje tego. Jednak uważam, że za dużo dzisiaj poświęcamy czasu na 

ten temat, bo jest to sesja budżetowa, nie tylko dotycząca służby zdrowia. Moja propozycja 

idzie w takim kierunku, ponieważ jest to temat bardzo ważny, mamy trochę mało informa-

cji. W związku z tym proponuję, żeby w lutym br. na sesji zająć się przede wszystkim służ-

bą zdrowia i wnioskowałbym o to, żeby zaprosić dyrektorów 105 Szpitala, Zarząd będzie 

miał więcej informacji na temat pozyskania środków na tą inwestycję i wówczas będzie 

można podejmować decyzję, bo dzisiaj nic nie załatwimy. 

   Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań: wniosek Radnego Marka Kopty może zakoń-

czyć dyskusję w sprawie szpitala, natomiast można poświęcić nawet cała sesję, kiedy bę-

dziemy wszyscy przygotowani i kiedy na tej sesji będą osoby zainteresowane. W związku  

z tym, czy prośba Starosty o zabranie głosu Pani Iwony Hryniewieckiej jest dalej aktualna? 

   Starosta Marek Ślusarski poprosił o udzielenie głosu Pani Iwonie Hryniewieckiej. 
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   Naczelnik Wydz. PSG Iwona Hryniewiecka: do 31 stycznia 2011 roku nie zdążymy  

z projektem, ponieważ trzeba mieć opracowaną dokumentację i partnera z Niemiec, z któ-

rym określilibyśmy program współpracy. Musielibyśmy mieć zapewnienie, że między in-

nymi np. zapewnią nam pacjentów, którzy będą korzystać z naszych usług w nowym szpita-

lu przy ul. Szprotawskiej w Żaganiu, czas określenia porozumienia byłby bardzo długi. 

   Radny Krzysztof Jarosz: być może nie wszystko da się wyjaśnić dzisiaj i ta sesja w sprawie 

służby zdrowia będzie konieczna, ale jedna rzecz jest istotna. Nikt nie mówił, że jest łatwo 

zabiegać o środki unijne, ale mamy już, od czasu wyboru Zarządu dwa miesiące i sposoby 

na znalezienie partnera po stronie niemieckiej były omawiane w Starostwie, były kontakty 

pierwsze, były deklaracje ze strony niemieckiej, rozmowy, aby zdobyć partnera w powiecie 

Gerlic i ten temat nie był tematem zamkniętym. Ponadto ta sesja lutowa, o której Radny 

Marek Kopta mówił, będzie potrzebna, ale obawiam się, że może być za późno, dlatego, że 

koncepcja poprzedniego Zarządu była taka, że mieliśmy w poprzednim budżecie 280.000 zł 

z tego robiliśmy koncepcję a na podstawie koncepcji przygotowywaliśmy przetarg, podpi-

sywaliśmy umowę, jeszcze w tym momencie w budżecie 2010 roku były na to pieniądze. W 

momencie, kiedy umowa jest podpisana w roku poprzednim i znajduje finansowanie w bu-

dżecie to te środki przechodzą, jako niewygasy na rok kolejny. Dlatego też próżno by szu-

kać w tego rocznym budżecie na 2011 rok środków na ten cel przeznaczonych, w dziale 

służba zdrowia, bo takie było założenie. Skoro raz już Rada Powiatu ten temat podjęła  

i zdecydowała o tym, miała być przygotowana koncepcja, która posłuży za opracowanie 

dokumentacji przetargowej, następnie przetarg i podpisanie umowy pod koniec grudnia 

2010 roku, i to jest podstawą do tego, aby środki, jako środki niewygasające znalazły się  

w budżecie na 2011 rok, mielibyśmy temat załatwiony i dwa miesiące do przodu. Natomiast 

teraz, decyzję w tej sprawie będziemy podejmować w lutym a w zasadzie będziemy się do-

piero zastanawiać nad tym a decyzję podejmiemy w kwietniu, to może być za późno. I to 

tylko ma na celu, bo nie chodzi o to, aby udowadniać sobie, kto ma rację a kto nie, tylko 

chodzi o to, że to jest ważny temat, który warto byłoby popilotować i do końca doprowa-

dzić. 

   Radny Tadeusz Kosmatka: mam pytanie do Zarządu, bo czytając opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, czytamy, że skład orzekający wskazuje w §5 projektu uchwały budżetowej 

zapisane jest upoważnienie dla Zarządu do zaciągania kredytów określonych, w §4, czyli 

kredytów na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu w wy-

sokości 1.000.000,00 zł. Rozumiem, że Regionalna Izba Obrachunkowa dostała materiał w 

takiej postaci, natomiast w projekcie uchwały, którą mamy dzisiaj przyjąć, mamy w §11i tu 

Regionalna Izba Obrachunkowa podkreśla, że powtórzono ust. 1 pkt. 1. Natomiast nic się 

nie pisze w tej opinii odnośnie upoważnienia, które zostało później wpisane, że ustala się 

kwotę w wysokości 5.000.000,00 zł, do której Zarząd Powiatu może samodzielnie zaciągać 

zobowiązania. Mi się to nie podoba, w związku z tym składam wniosek formalny o obniże-

nie tej kwoty do 1.000.000,00 zł. 

   Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: proszę zobaczyć projekt budżetu, który został przesła-

ny do Regionalnej Izby Obrachunkowej a który został Radnym przesłany, §11 miał trzy 

podpunkty, w tej chwili §11 ma dwa podpunkty i faktycznie było powtórzone §4, czyli §5. 

§4 brzmi, ustala się limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów w wysokości 

1.000.000,00 zł na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu, 

polega to na tym, że powiat żagański ma zawartą z bankiem umowę na obsługę bankową. 

W umowie tej jest napisane, że w ramach tej umowy, powiat może zaciągać do 

1.000.000,00 zł tzw. rochlinię, czyli dzisiaj bierzemy środki na skredytowanie i je spłacamy 

w ciągu roku, na dzień 31. 12. br. musimy mieć spłacony ten limit, ten kredyt krótkotermi-

nowy i to jest to upoważnienie, które jest zawarte w §4 i §5. W §11 było powtórzone jesz-

cze raz, były trzy podpunkty, wyrzuciła z § 11. W §11, jak tłumaczyłam na komisjach,  
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zawarłam, do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, Zarząd może zaciągać zobowiązania 

5.000.000,00 zł z tytułu umów. Tak jak przedstawiałam, jakie mamy zadania majątkowe,  

a więc zadanie majątkowe, największe jest na kwotę 4.881.307,00 zł, jeżeli upoważnienie 

będzie na 1.000.000,00 zł, to Zarząd nie może podpisać takiej umowy. Prosiłam, żeby na to 

zwrócić uwagę, to był mój błąd, Regionalna Izba Obrachunkowa do tego się nie odnosi, do 

tego się odnoszą przyjeżdżając na kontrolę, w uchwale nie kwestionują tego typu rzeczy. 

Dlatego ja proszę jeszcze raz o wzięcie pod uwagę tej poprawki i pozostawienie kwoty 

5.000.000,00 zł. Zarząd nie może podpisywać umów innych, oczywiście, jeżeli Rady wola 

będzie taka, że nie wyrażają zgody to będziemy zwoływać sesję przed podpisaniem każdej 

umowy. Ale proszę jeszcze raz o zaufanie dla Zarządu i wyrażenie zgody na zaciąganie 

zobowiązań w wysokości 5.000.000,00 zł, wszystkie zadania są ujęte w budżecie i nie może 

być takiej sytuacji, że ktoś podpisuje coś, czego nie ma w budżecie. 

   Wicestarosta Jacek Grzelak: w odpowiedzi dla Radnego Zbigniewa Telera, żeby była 

jasność, nie jakiś środków na oświatę i edukację, to trochę populistycznie brzmi, nie istnieją 

w tej chwili takie fundusze w Urzędzie Marszałkowskim, nie jest to jeszcze dodatkowa 

rzecz, że jeszcze jakiś bonus, bo cały czas właśnie mówimy o tym, bo mówi się o krajowej 

rezerwie wykonania i o 51,22 mil euro, na który czyhają wszystkie samorządy wojewódz-

twa z dokumentacją w szufladach i w szafach, które nie zostały rozpatrzone w konkursach  

i odwołaniach, które nie zostały rozpatrzone w planie indykatywnym. Nie mniej jednak koł-

derka jest tak krótka, tak skąpa, że musi starczyć na projekty innowacyjne, na ochronę śro-

dowiska, odnawialne źródło energii, na kolej wojewódzką, na społeczeństwo informacyjne  

i wszystko z tym związane. Gdzieś tam się pojawi służba zdrowia, ale to tylko i wyłącznie, 

z tego, co wiemy, na specjalistyczne wyposażenie. Dlatego bardzo dobrze, że odbędzie się 

sesja, bo wtedy być może dowiemy się, czy dyrekcja 105 Szpitala zechce współfinansować 

nasze inwestycje, naszą infrastrukturę. Po za tym, specjalistyczne wyposażenie to nie będzie 

dach, nie będą rury, mury i instalacje, to tyle, aby była dla wszystkich pełna informacja. 

   Radny Zbigniew Teler: dziękuję Panu Wicestaroście za informację i pouczenie mnie. Po-

dziwiam wręcz, że w ciągu dwóch miesięcy posiadł taką informację, ale ja również taką 

posiadam. Ja mówiłem, że jeżeli Starostwo będzie stać, w tej całej inwestycji, to tylko do-

posażenie, czy udział w wyposażeniu tego obiektu.  

   Radny Krzysztof Jarosz: jeśli chodzi o współfiansowanie przez 105 Szpital, to jest taka 

klauzula w naszym porozumieniu, że jest odpis amortyzacyjny, który może być wykorzy-

stywany na tego typu inwestycje, więc to jest właśnie to źródło współfinansowania przez 

105 Szpital. Owszem są z tym problemy i dlatego może trzeba się zastanowić, czy w tej 

formie, którą podpisaliśmy, czyli forma użyczenia majątku, możliwe jest, skoro nie jest w 

naszym bilansie, żeby oni mogli nam to zafundować i pozostawić, jako majątek powiatu  

a nie jako swój własny. Jest to problem, który można rozwiązać poprzez zmianę porozu-

mienia albo poprzez rozpatrzenie kwestii czy 105 Szpital może dokonać darowizny na rzecz 

fundatora, bo to będzie z odpisów, które wywalczyliśmy dla powiatu żagańskiego. Dlatego 

należy do tego przysiąść, źródło finansowania ze strony 105 Szpitala jest, natomiast nie 

straszyłbym tym, że wszyscy czekają tylko na tą krótką kołderkę, bo weźmy pod uwagę to,  

i to jest nasza szansa, musimy to wykorzystać. Mówimy o tym, że w Żaganiu będzie szpital 

wojewódzki, jeżeli my nie dostaniemy, jako filia szpitala wojewódzkiego teraz pieniędzy, to 

nie dostaniem nigdy, więc może, po co ta sesja w lutym. Jeżeli teraz nam się uda, to tylko 

pod tym warunkiem, że mówimy o szpitalu wojewódzkim, więc Zarząd Województwa bę-

dzie decydował o tym, czy dać sobie pieniądze, czy nie. Dlatego to jest tak ważne i tyle cza-

su nam zabiera, żeby jasno powiedzieć, warto o tym mówić i warto spróbować jeszcze w tej 

chwili z tych środków skorzystać, bo z innych raczej już chyba będzie trudno. 

 



 13 

   Starosta Marek Ślusarski: proponuję, abyśmy zakończyli tą dyskusję, bo w tej chwili nie 

dojdziemy do żadnych uzgodnień i na sesji w miesiącu lutym wspólnie przemyśleli, bo wi-

dzę, że zaangażowanie radnych jest wielkie, więc będziemy zapraszać radnych na spotkania 

z dyrekcją szpitala. Mamy również zorganizowane spotkanie z przedstawicielem Urzędu 

Marszałkowskiego, bo uważam, że dyskusja powinna się zamknąć na tej sesji i podjęcie 

rzeczowych decyzji, uchwał w tej kwestii, bo jest to temat palący. 

   Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań zamknął dyskusję, ponieważ radni nie zgłaszali 

tematów dyskusji. 

   Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań odczytał projekt uchwały i poddał pod głoso-

wanie. 

   Uchwała została przyjęta przy 18 „za”, 1 „przeciwnym”. 

   Radny Tadeusz Kosmatka: do Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Chodania, złożyłem 

wniosek formalny odnośnie przegłosowania przez Radę upoważnienia do samodzielnego 

zaciągania zobowiązań na kwotę 1.000.000,00 zł, Pan tego wniosku nie poddał pod głoso-

wanie. 

   Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań: uważam, że Pański wniosek formalny dotyczył 

tego, aby zmienić ten podpunkt w całej uchwale, ja to zrozumiałe będąc wraz z Panem na 

komisji, że ten podpunkt został dokładnie przedstawiony i wytłumaczony wszystkim komi-

sjom i wszystkim radnym. Jeżeli Panu uchybiłem, to bardzo Pana przepraszam, ale taka 

była moja interpretacja, dlatego rozumiem Pański głos przeciwny przy głosowaniu nad bu-

dżetem. 

      3)  zmiany uchwały Nr XXVIII/2/2009 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 19 listopa-

da 2009 roku w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół niepu-

blicznych o uprawnieniach szkół publicznych prowadzonych na terenie powiatu 

żagańskiego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania, 

   Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań odczytał projekt uchwały i poprosił o przed-

stawienie uzasadnienia. 

   Naczelnik Wydz. OKT Michał Cisek: jest to uchwała zmieniająca w zakresie, umożliwienia, 

zgodnie z ustawą o systemie oświaty, dotację dla szkół niepublicznych o uprawnieniach 

szkół publicznych, w których realizowany jest obowiązek szkolny nauki. Dotacja w tych 

szkołach przysługuje na każdego ucznia w wysokości nie niższej niż kwota przydzielana na 

jednego ucznia danego typu i rodzaju szkoły, w części oświatowej subwencji ogólnej, do-

tychczas ta wartość wynosiła 50% w tych typach i rodzajach szkół. W związku z tym za-

chodzi konieczność wprowadzenia w dotychczasowej uchwale, tej korekty umożliwiającej 

udzielenie w wysokości nie niższej, czyli w wysokości 100% dotacji i zgodnie z ustawą  

o systemie oświaty, która mówi, że nauka jest obowiązkowa do ukończenia 18 roku życia, 

obowiązek szkolny jest obowiązkiem do ukończenia gimnazjum, nie dłużej niż do ukończe-

nia 18 roku życia. 

   Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań odczytał projekt i poddał pod głosowanie. 

   Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

   Radny Tadeusz Kosmatka: bardzo bym prosił, aby Pan Przewodniczący otwierał sprawę 

wprowadzał ją na sesję, otwierał dyskusję, jeżeli nie ma dyskusji to zamknął dyskusję i na-

stępnie przeprowadzał głosowanie, bo to jest forma, której nie można przekraczać.  

   Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań: dziękuję za słusznie zwróconą uwagę. 

       4) nabycia nieruchomości na rzecz powiatu, 

   Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań odczytał projekt i poprosił o przedstawienie 

uzasadnienia. 

   Naczelnik Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg Zygmunt Sójka: powyższa uchwała 

dotyczy nabycia dwóch działek, jedna o wielkości 14 m
2
 druga 15 m

2
. Wiąże się to z prze-

budową drogi powiatowej nr1064F w m. Rudawica. 
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      Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań otworzył dyskusję. 

      Radni nie podjęli dyskusji. 

      Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań odczytał projekt i poddał pod głosowanie. 

      Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

       5) przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Żagańskiego 

na lata 2011 – 2018, 

  Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań odczytał projekt i poprosił o przedstawienie 

uzasadnienia. 

   Naczelnik Wydz. PSG Iwona Hryniewiecka: wymóg opracowania strategii rozwiązywania 

problemów społecznych, wynika z ustawy o pomocy społecznej art. 19. Ponadto ideą było 

zdiagnozowanie problemów mieszkańców powiatu żagańskiego oraz dysfunkcje, które ak-

tualnie dominują wśród mieszkańców. Badania zostały przeprowadzone w trzech etapach, 

czyli badania sondażowe i ilościowe, zostały przeprowadzone na 600 mieszkańcach powia-

tu żagańskiego, zostały przeprowadzone wywiady. Następne badania to badania zognisko-

wane, które zostały przeprowadzone z instytucjami zajmującymi się problemami społecz-

nymi na terenie powiatu żagańskiego i organizacjami pozarządowymi. Następnie została 

przeprowadzona analiza materiałów, czyli wszystkie dokumenty o problemach społecznych, 

które istnieją w powiecie z gmin i organizacji pozarządowych, zostały zbadane. Na tej pod-

stawie została opracowana strategia, partnerem projektu było Powiatowe Centrum Pomocy 

Rodzinie, natomiast całość strategii została opracowana przez Lubuski Ośrodek Badań Spo-

łecznych w Zielonej Górze. Strategia posłuży nam do ubiegania się o środki unijne i poza-

budżetowe, czyli z budżetu wojewody i urzędu marszałkowskiego. 

   Starosta Marek Ślusarski: z wniosków tych badań są dwa kluczowe wnioski, tj. w naszym 

społeczeństwie to jest ubóstwo i bezrobocie, wg. tych badań są to najważniejsze kluczowe 

sprawy. 

   Radny Paweł Lichtański: moja opinia osobista na temat przedłożonego dokumentu jest taka, 

że jest to bardzo dobrze przygotowana strategia, zwłaszcza analiza silnych i słabych stron 

naszego powiatu. Momentami ta analiza jest dla nas bardzo brutalna, chciałbym bardzo ser-

decznie pogratulować osobom, które pracowały nad tą strategią, bo ona została zrobiona 

bardzo dobrze, ma 160 stron i momentami jest napisana trudnym językiem naukowym np. 

„Przedłużający się stan bezrobocia petryfikuje degradację ekonomiczną oraz uruchamia  

w groźnych skutkach procesy społeczne ekskluzi, implikując systematyczne wykluczenie 

osób bezrobotnych z kolejnych płaszczyzn aktywności społecznej” i to jest bardzo mądre 

zdanie i nie wiedziałem, że jest takie mądre, dopóki nie otworzyłem sobie słownika wyra-

zów obcych i sobie tego zdania nie przetłumaczyłem. 

   Starosta Marek Ślusarski: chciałbym podziękować Radnemu, że tak wnikliwie prześlado-

wał, myślałem, że tylko ja jestem tą osobą, która to badanie czytała, że skorzystał ze słow-

nika, bo ja jeszcze do tego nie doszedłem. 

   Radny Tadeusz Kosmatka: ja również pokusiłem się, bo nie wiedziałem, czego materiał 

dotyczy, bo czytając słowny materiał na sesję niegdzie nie pisano, że załącznikiem jest ta 

dyskietka. Po zapoznaniu się z materiałem doszedłem do wniosku, takiej myśli, co dalej. Bo 

jak się analizuje ten materiał, to tych strategii zrównoważonego rozwoju, strategii innego 

typu tj. wojewódzkich, gminnych, powiatowych itd. jest całe mnóstwo, ja rozumiem, że taki 

jest wymóg. Ja chciałbym spytać ile powiat kosztowało to opracowanie, rozumiem, że środ-

ki również dołożył budżet państwa, czy my to robimy tylko i wyłącznie po to, żeby zaspo-

koić ustawę z 2004 roku o opiece społecznej, później ustawę o samorządzie powiatowym, 

czy my tylko robimy, żeby zaspokoić i wydajemy takie mnóstwo pieniędzy a później na 

realizację na te szczytne sprawy, które tu są to po prostu opisane bardzo ładnie, później nie 

mamy nic i to jest cały nasz kraj. 
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   Radny Krzysztof Jarosz: strategia, owszem jest dla urzędników, ale przede wszystkim 

strategia jest dla wszystkich, którzy zajmują się problemem społecznym, w tym także dla 

organizacji pozarządowych. Niestety nie jest to częstą praktyką w Polsce, ale zdarza się, że 

są tacy fundatorzy, którzy wymagają od organizacji pozarządowych w momencie, kiedy 

ubiegają się o grant, przeanalizowania strategii. Czyli wyszukania wszystkich informacji  

w strategiach rozwoju, strategiach, o których Radny Tadeusz Kosmatka mówił, przeanali-

zowania danych statystycznych, zbadanie środowiska lokalnego, przeprowadzenia takich 

badań, na jakie sobie organizacja pozarządowa może pozwolić i przede wszystkim wymaga-

ją tego, aby korzystać z tych źródeł, które są już opracowane. Więc, mówiąc wprost, nie 

przebija się może ten wymóg jeszcze w tak bardzo znaczący sposób, ale tak to powinno 

być. Jeżeli organizacja pozarządowa, która w swoim statucie napisała, że będzie zwalczać 

ubóstwo albo coś podobnego, a kieruje swoje kroki jedynie do powiatu albo do gminy, pro-

sząc o pieniądze, które gmina czy powiat może sam wydać na zwalczanie ubóstwa, to coś 

tutaj jest nie po kolei. Bo to oznacza, że taka organizacja pozarządowa nie przeczytała takiej 

strategii tzn. że nie rozumie gdzie o pieniądze można się jeszcze ubiegać i to źle świadczy 

także o darczyńcach, fundatorach tych grantów, które są kierowane do organizacji pozarzą-

dowych, że oni takich opracowań nie wymagają. To się ciężko czyta, to prawda, ale w wielu 

przypadkach, jeżeli ja siadam za stołem i z za biurka piszę program na zwalczanie bezrobo-

cia w gminie i wymyślam, że tej gminie potrzebne jest to, czy to i biorę to z „kapelusza”, to 

nie jest dobre. Jeżeli fundator wymaga przeprowadzenia badań środowiska lokalnego, wy-

maga skorzystania ze strategii, które są przygotowane przez wielu urzędników z gmin i po-

wiatów, to wtedy taki pomysł na zwalczanie bezrobocia, który gdzieś z organizacji pozarzą-

dowej wynika, to ma sens i jest celowany w środowiska, które tej pomocy wymagają. Na-

prawdę jest głęboki sens pisania takich strategii, pod warunkiem, że ci, którzy mienią się 

obrońcami osób gorzej sytuowanych, zechcą z tego korzystać. Dlatego dobrze, że będzie o 

tym głośno, bo rozumiem, że Gazeta Regionalna o tym napisze, dobrze, że jest taka strate-

gia, bo każdy, kto będzie chciał się doczytać to się doczyta i dojdzie do tego, co i na co te 

środki, o które się ubiega przeznaczyć. 

   Radny Krzysztof Blajer: strategie są potrzebne po to, żeby budować budżety. Na podstawie 

tej strategii będą budowane budżety na przyszłe lata. 

   Starosta Marek Ślusarski: dobrze, że jest takie zainteresowanie, chciałbym poprzeć Radne-

go Krzysztofa Jarosza, moje zdanie jest takie same, uważam, że takie badania trzeba prze-

prowadzać, żebyśmy mieli jasny obraz sytuacji w naszym powiecie. Na tej podstawie mo-

żemy wspólnie działać, żeby poprawić sytuację, przede wszystkim w naszym powiecie.  

      Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań odczytał projekt i poddał pod głosowanie. 

      Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

       6) rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Żagańskiego,  

     Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań odczytał projekt i przewodniczącego komisji 

rewizyjnej o przedstawienie uzasadnienia. 

      Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer: skarga została złożona przez Pana 

Mariusza Dugiela na Starostę i Powiatowego Komendanta Policji w sprawie dotyczącej 

bezprawnego zabrania pojazdu oraz naliczenia kosztów za holowanie do parkingu. Komisja 

Rewizyjna z uczestnictwem Radcy Prawnego Pani Haliny Miszczuk oraz przy uczestniczą-

cym Przewodniczącym Rady Leonie Cuprych ustaliła, że skarga jest bezzasadna. Oznacza 

to, że Starosta nie był kompetentny w tej sprawie i prosi Radę o odrzucenie skargi. 

      Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań otworzył dyskusję. 

      Radny Tadeusz Kosmatka: czytają uzasadnienie do uchwały, dochodzę do takiego wniosku, 

skoro nie było zakazu parkowania, czy zostawienia tego auta, czy słusznie z tej ulicy Policja 

zdecydowała odnośnie ściągnięcia tego samochodu. Dlatego, że ma prawo do zostawienia 

swojego samochodu, jak mnie złapią, mogą tylko zabrać kluczyki, żeby nie jechał. 
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      Radny Krzysztof Blajer: jeśli chodzi o zasadność, w tej sprawie wypowiedział się też sąd, 

jest wyrok sądu skazujący, jako winnego Pana Mariusza i w tym zakresie sąd musiał badać 

umiejscowienie wypadku tego wydarzenia. W sprawie zasadności, zgodnie z ustawą, prze-

pisy prawa ruchu drogowego, policjant ma prawo decydować o zabraniu pojazdu z miejsca, 

jeżeli osoba, która nim kierowała jest w stanie po spożyciu alkoholu. Starosta nie ma kom-

petencji w zakresie działania policji. 

      Starosta Marek Ślusarski: uważam, że sprawa jest ewidentna, jazda po alkoholu. Policjant 

kierował się dobrem tego Pana i bezpieczeństwem. Zabranie kluczyków nie wiąże się z za-

bezpieczeniem pojazdu, bo ten Pan może mieć drugie kluczyki i może wsiąść i jechać. Mo-

że ten samochód przekazać osobie z rodziny, gdzie osoba trzeźwa odbiera ten samochód, 

nie można takich rzeczy zostawić. Komendant Ruchu Drogowego powiedział, że w tych 

sprawach są zachowują się rygorystycznie. Dlatego uważam, że sprawa jest bezprzedmio-

towa i skarżący, według kodeksu postępowania administracyjnego art. 239, skarżący nie 

wniósł nic nowego do sprawy i dlatego uważam, że decyzja komisji jest zasadna. 

      Radny Tadeusz Kosmatka: zgłoszę się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej w celu 

zapoznania się z przepisem regulującym tą sprawę. 

      Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań odczytał projekt i poddał pod głosowanie. 

      Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

       7) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Żagańskiego na 2011 rok, 

  Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

  Radni nie wnieśli dyskusji. 

     Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań odczytał projekt i poddał pod głosowanie. 

      Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

       8) uchwalenia planów pracy Komisji Stałych Rady Powiatu na 2011 rok. 

   Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

   Radny Zbigniew Teler: w planie pracy Komisji Rewizyjnej są dwa punkty: realizacja zadań  

w zakresie zimowego utrzymania dróg i kolejny punkt: realizacja zadań remontowych na dro-

gach powiatu żagańskiego. Oczywiście, Komisja Rewizyjna może się zająć każdym tematem, 

ale tymi sprawami powinna, przede wszystkim zająć się Komisja Gospodarki i Infrastruktury 

oraz Komisja Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli. 

   Radny Krzysztof Blajer: realizacja zadań w zakresie zimowego utrzymania dróg, jak również 

realizacja zadań remontowych na drogach powiatowych należą do zadań własnych powiatu. 

Zarząd Powiatu odpowiada za wykonywanie zadań, zadaniem pracy Komisji Rewizyjnej jest 

badanie pracy Zarządu Powiatu i zostało uznane, że Komisja Rewizyjna między innymi przyj-

rzy się, jak Zarząd wykonał te zadania. Jeżeli Radny Zbigniew Teler uważa, że tymi sprawa-

mi powinny zajmować się również inne komisje, to można połączyć i wspólnie przyjrzeć się 

tym sprawom.  

      Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań odczytał projekt i poddał pod głosowanie. 

      Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

   8. Odpowiedzi na interpelacje. 

   Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań: odpowiedź na interpelację była udzielona w  

pkt. 6. Interpelacje. 

   9. Wnioski.  

   Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań poprosił o składanie wniosków. 

   Radny Maciej Boryna: odnośnie apelu Radnego Marka Kopty, mam propozycję. Możemy 

poprzeć apel w drodze oświadczenia Rady Powiatu, chodzi o ul. Przyjaciół Żołnierza w 

Żaganiu. 

   Starosta Marek Ślusarski: stanowisko Rady Powiatu będzie wspólnym akcentem, że chcemy 

walczyć o to, aby rozpoczęte inwestycje były kontynuowane. Może poprzez głosowanie 

moglibyśmy poprzeć apel radnego Marka Kopty. 
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   Radca Prawny Halina Miszczuk: w tej chwili nie ma, nad czym głosować. Będzie zapis w 

protokole z dzisiejszej sesji, Zarząd może podjąć działania przygotowując uchwałę intencyjną 

na kolejne obrady sesji lub podjąć uchwałę Zarządu. 

   Radny Marek Kopta: uważam, że oświadczenie w tej sprawie powinna wyrazić Rada, byłoby 

to wsparcie dla Zarządu. 

   Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań: w pkt. 10. Informacje i Oświadczenia, można 

takie oświadczenie przedstawić, a kolejnym etapem działania może być praca Zarządu. 

Przygotować uchwałę na najbliższą sesję a jednocześnie już, bazując na oświadczeniu, 

prowadząc rozmowy, działania, żeby nie było za późno. W związku z tym w oświadczeniu, 

Rada to przyjmuje. 

   Radny Krzysztof Jarosz: to oświadczenie będzie miało dziwną treść, jeżeli nie napiszemy, 

kiedy zapadło. Skoro jest pkt. Oświadczenia, to nie stoi nic na przeszkodzie, abyśmy 

podnieśli rękę w tej sprawie, będzie zapis w protokole, że zostało przegłosowane na sesji i na 

tej podstawie będzie mógł Zarząd poczynić działania w tej sprawie. 

 

   Radny Tadeusz Kosmatka: składam wniosek dotyczący drogi w Witkowie, przy wyjeździe  

z Witkowa w kierunku Chich. Ten problem dokładnie zna Pan Zygmunt Sójka, jak również 

Burmistrz Szprotawy, bo osobiście z nim rozmawiałem. Problem na tej drodze polega na tym, 

że całą zimę leci z górki woda nie urządzeniami melioracyjnymi ani przepustami, tylko po 

przez wierzch drogi. Wnioskuję o wspólne działania z gminą i zająć się tym problemem. 

                    10. Informacje i oświadczenia. 

                    Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań poddał pod głosowanie oświadczenie Rady 

Powiatu Żagańskiego. Rada Powiatu wnosi o kontynuację inwestycji drogi ul. Przyjaciół 

Żołnierza w Żaganiu. 

                     Oświadczenie zostało przyjęte jednogłośnie. 

Radna Elżbieta Buganik złożyła apel o pomoc w zakupieniu wózka inwalidzkiego dla Beaty 

Kulig, oddając 1% podatku na Fundację Pomocy Osobom Niepełnosprawnym „Słoneczko”. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań do zapoznania się z protokołem IV sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 28 stycznia 2011 roku wyznaczył Radną Ewę Gancarz oraz 

Radnego Leona Cuprycha. 

 

                    11. Zamknięcie obrad IV sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Chodań o godz. 13
25

 ogłosił zamknięcie obrad IV sesji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 28 stycznia 2011 roku. 

 

          Protokołowała  

    Henryka Świątek 
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